

Д. АЛЬЖАНОВА,
выпускница
Казахстанского университета
менеджмента и экономики,
студентка
Московского государственного
университета путей сообщения
(Казахстан)

D. ALZHANOVA,
graduate
of the Kazakhstan university
of management and economy,
student of the Moscow state
university of means
of communication
(Kazakhstan)

МОЛОДАЯ СЕМЬЯ И ЕЕ ЦЕННОСТИ

YOUNG FAMILY AND ITS VALUES

Молодая семья – союз двух людей, создающий новую ячейку общества. Увы, несмотря на общий рост численности населения, одной из главных проблем молодых семей является увеличение числа разводов молодых пар. На мой взгляд, одной из основных причин разводов является столкновение личностей.

Ключевые слова: молодая семья, супруги, рождение ребенка, причины разводов, поддержка молодых семей.

Young family – the union of two people creating a new cell of society. Alas, despite the general growth of the population, one of the main problems of young families the increase in number of stains of young pairs is. In my opinion, one of the main reasons for stains is collision of persons.

Key words: young family, spouses, birth of the child, reason of stains, support of young families.

Самым сложным периодом в браке считаются первые годы. Это период «притирки» супругов.

Молодая семья не имеет опыта повседневной жизни, при этом супруги проявляют психологическое беспокойство и неспособность, нежелание уступать друг другу. Очень сложно понять, что вы муж и жена, а вместе вы являетесь родителями. – Пока мы росли, наша жизнь принадлежала только нам, а теперь мы должны думать не только о себе. И, несмотря на то, что мысленно мы уже приняли иную точку зрения, иногда доказывается обратное, мы подрываем нестабильные отношения.

В результате, так и не повзрослев, супругам кажется, что они готовы сделать следующий шаг, который заключается в рождении ребенка. Однако данный шаг также является сложным психологическим фактором, способным привести к неустойчивости молодой семьи. Зачастую развод возможен именно потому, что кто-то из супругов не готов идти на уступки.

Однако основной причиной разводов, на наш взгляд, является столкновение личностей (clash of personalities). Два человека имеют различные моральные принципы, каждый имеет свои отличительные черты и характеристики.

Согласно статистике, на первый год брака приходится 3,6% разводов, на второй – 16%, в третьем и четвертом – 18%, с пятого по девятый – 28%, с 10 по 19 – 22%, а после двадцати лет только 12,4% пар разводятся. Очевидно, что 40% разводов происходит в течение первых четырех лет

брака. Чаще всего разводятся люди от 18 до 35 лет, однако наиболее уязвимыми в этом отношении являются молодые люди от 25 до 30 лет. В то же время браки, заключенные до 30 лет, как правило, более долговечны, вероятно, потому, что молодые люди являются более гибкими в психологическом плане, им легче адаптироваться и легче изменить свои привычки.

Моя точка зрения заключается в том, что данная проблема может быть решена путем создания специальных учреждений или организаций для поддержки молодых семей.

В конце концов, существует много вопросов, с которыми сталкиваются молодые семьи во всем мире. Правительства всех стран реализуют программы поддержки молодых семей, создавая различные организации, программы, направления для молодых семей, однако не все знают об их существовании. Кроме того, существует ряд проблем сугубо технического и организационного характера. Как подать заявку на размещение, куда можно обратиться за помощью и какие привилегии молодые пары могут иметь?

Идеальным решением является создание неправительственной организации для поддержки молодых семей, которая помогла бы в решении любого вопроса в любое время суток.

Другими словами, мне кажется, что есть острая необходимость в 24-часовой горячей линии.

Основной целью этой организации должно стать оказание психологической и юридической поддержки молодым семьям. Существенными

преимуществами данной организация является:

- использование вербального контакта, ведь молодым людям проще говорить по телефону;
- то, что лица, сталкивающиеся с семейными сложностями, могут получить ответ в любое время суток;
- наличие обращения;
- прозрачность в деятельности организации, при записи разговоров;
- отсутствие необходимости в большом офисе и в серьезных материальных расходах.

Для работы в данной организации необходимы специалисты, например:

- психологи, которые оказывают моральную поддержку;
- консультанты, которые могут объяснить определенные технические и организационные моменты, например, как подать заявление на предоставление жилья или получение кредита, как получить единовременное пособие и т.д.;
- юристы, которые могли бы проводить юридические консультации;
- волонтеры, способные вести беседы со школьниками и студентами, проводить пропагандистскую работу.

седы со школьниками и студентами, проводить пропагандистскую работу.

Цель организации – предоставить молодым людям возможность сделать следующий шаг без страха и сожаления, получая поддержку государства.

В результате будут достигнуты определенные результаты: молодые люди станут более информированными, психологически и морально более готовыми к браку и семейной жизни, что приведет к существенному уменьшению разводов среди молодежи.

Молодежь должна лучше понимать ответственность друг за друга, ведь с древних времен главная роль женщин во всем мире заключалась в воспитании детей, в том, чтобы быть хорошей хозяйкой, матерью и женой. Мужчины же должны помнить, что они являются главой семьи и кормильцами. При этом молодые люди, создавая семью, также должны помнить о своих родителях, уважать старшее поколение, помнить о дружбе, взаимопомощи.

Young Family – the Union of two people, creating a new unit of society. Alas, despite the overall population growth, one of the main problems for young families is the increase in the number of divorces among young couples. In my opinion one of the main causes of divorce is the clash of personalities.

The most difficult period in the marriage is considered to be the first years. It is a period of the bedding between them.

Young family – lack of experience in casual life, psychological restlessness and inability, unwillingness to concede to each other. It is very difficult to clearly understand, that you are husband and wife, and together you are parents. All we are have been grown up like pamper children, everything was ours all attention was for us. And now we should think not only about ourselves. Despite the fact that mentally we have already taken a different view, sometimes until recently, proving the opposite, we undermine further instable relations.

As well as not having matured itself, it seems to us, we go to such a serious step, as the birth of a child, which is also a factor to psychological instability among young people. The problem that young people are not prepared psychologically for marriage means that these days a lot of marriages break down only because someone from newlyweds not relented. Under the effect of all this may be a divorce.

The main cause of divorce is the clash of personalities. Two human with different moral characters, each with

its distinctive personality construct together.

According to statistics, in the first year of marriage accounted for 3.6% of divorces, the second – 16%, in the third and fourth – 18%, from the fifth to the ninth – 28%, from the 10th to the 19th – 22%, and after twenty years together 12.4% of couples get divorced. It is obvious that 40% of divorces occur during the first four years of marriage. Terms were frequently divorced people from 18 to 35 years old, but the most vulnerable in this respect, the young people from 25 to 30 years. At the same time, marriages concluded before 30 years are generally more durable, probably because young people are more flexible in psychological terms, so it is easier to give up their habits.¹

In my point of view, this problem could be the establishment of special agencies/organizations for the support of young families.

After all, there are many issues that are young families all over the world. The Government of all countries, in principle, supported young families, creating organizations of its kind, the programme aimed at young families, but not everyone is aware of their existence. Also there are a number of issues facing young couples. How to apply for accommodation, where you can go for help, and what kind of privilege do they have?

The ideal solution is to create a non-governmental organization for the support of young families, which would

¹ <http://www.orazvode.ru/statistika.html>

help in resolving the issue of any kind available 24 hours a day. In other words, I believe there is an urgent need for a 24-hour hotline.

The main aim of this organization would be psychological, legal support of young family advisory nature. Plus this organization that:

using non-verbal contact. It is easier for young people to speak over the phone;

person requesting may receive an answer – any time of the day;

availability of recourse;

transparency in the work of the Organization, by recording conversations.

there is no question with respectable Office.

This organization will operate the following specialists:

Psychologists, who provide moral support.

Advisers, who will explain how to do so, for example, in order to apply for the provision of housing as a young family; a loan/mortgage, how to get a lump sum maternity allowance.

Lawyers who could implement legal consultations

Volunteers conducted interviews with schoolchildren and students conducted propaganda work.

Objective of the organization is giving to young people that it is not afraid to make a move that they are not alone, that they were supported by the State.

The result will likely follow.

Prepared by young people to become more informed, psychologically and morally prepared for marriage, which in turn will reduce the number of divorces among young couples.

We should understand all responsibility for each other, because now we are not alone. From ancient time, the main role of all women all over the world is to have a baby, to be a good housewife, to be a mother, to be a wife. In our days men have forgot, that they are head of the family, breadwinner.

We shouldn't forget that we have been grown up as ours parent's mother and father. We should remember about such things like: respect of old people, true friendship, mutual aid and so on.